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                          Protokół z XVI Sesji 
       Rady Miasta Torunia 

       z 29 października 2015 roku 
 
XVI sesja Rady Miasta Torunia odbyła się 29 października 2015 roku w sali nr 33 im. 
Mikołaja Kopernika Urz ędu Miasta Torunia. 
 
I. Otwarcie sesji.  

p. M. Czyżniewski – otworzył XVI sesję Rady Miasta Torunia. Powitał radnych i przybyłych 
gości.  

II. Przyj ęcie protokołu XV sesji: protokół przyjęto bez uwag. 
 
III. Informacje Przewodniczącego Rady.  
 
p. M. Czyżniewski – poinformował, że: 

1. W związku z tym, że troje naszych radnych dzisiaj po raz ostatni uczestniczy w sesji Rady 
Miasta Torunia poinformuję Państwa o procedurze zrzeczenia się mandatów radnych/ 
posłów oraz wstąpienia w ich miejsce  nowych radnych. 

Kodeks wyborczy w  art. 383 § 1 pkt 4 stanowi, że Wygaśnięcie mandatu radnego 
następuje w przypadku m.in.: pisemnego zrzeczenia się mandatu 

- Na podstawie tego przepisu radny/poseł składa przewodniczącemu rady gminy 
oświadczenie o rezygnacji z mandatu radnego,  

- przewodniczący przekazuje oświadczenie komisarzowi wyborczemu, który na tej 
podstawie stwierdza – w terminie 14 dni- wygaśnięcie mandatu radnego doręczając je 
zainteresowanemu, wojewodzie oraz przewodniczącemu rady gminy. 

- komisarz wyborczy postanawia  o wstąpieniu na jego miejsce, kandydata z tej samej 
listy, który w wyborach uzyskał kolejno największą liczbę głosów a nie utracił prawa 
wybieralności. Postanowienie komisarza ogłasza się w wojewódzkim dzienniku 
urzędowym i Biuletynie Informacji Publicznej oraz przekazuje przewodniczącemu rady 
gminy, 

- przewodniczący rady gminy zaprasza nowych radnych na sesję celem złożenia 
ślubowania i objęcia mandatu. 

p. M. Zaleski – pogratulował sukcesu. Jest on w podwójnym wymiarze. Było to pierwsze 
podejście w wyborach do parlamentu i natychmiast skuteczne. To sukces rady miasta, bo 3 
radnych zostaje posłami. Tego nie było w jej historii. 
Życzył, by nowe wyzwania dawały jak najwięcej satysfakcji, by zdarzały się chwile radości 
spełnienia planów i oczekiwań oraz podziękowania. Poprosił, aby pamiętać o Toruniu. 
Podziękował także radnemu J. Kowalskiemu za podjęcie decyzji o kandydowaniu. Czasem 
wygrywa się, a czasem trzeba liczyć na kolejne rozdanie. Można być dumnym z RMT oraz z 
osobistych dokonań radnych. 
 
p. J. Scheuring – Wielgus – podziękowała za gratulacje. Zdeklarowała, że zrobi wszystko, 
by Toruń miał wreszcie posłankę z Torunia. 
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p. I. Michałek – podziękowała za gratulacje. Zaznaczyła, że była radną rok. To był ważny i 
pouczający czas. Zapewniła, że Toruń jest i będzie zawsze najważniejszy. Poprosiła o dobrą 
współpracę.  
 
p. A. Myrcha – podziękował za pomoc od osób siedzących na sali w kampanii wyborczej. 
Zapewnił, że będzie mu brakowało pracy w RMT. 

c.d. informacji: 

2. Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Toruniu przekazał informacje na temat 
stanu bezpieczeństwa sanitarnego Miasta Torunia w I półroczu 2015r. Ocenę sporządzono 
w oparciu o dokonaną przez Powiatowego Inspektora analizę sytuacji epidemiologicznej 
chorób zakaźnych i zakażeń oraz wyniki kontroli przeprowadzonych przez pracowników 
Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w obiektach zbiorowego żywienia, produkcji i obrotu 
środkami spożywczymi, w zakładach pracy, placówkach nauczania, wychowania  
i wypoczynku oraz w innych obiektach użyteczności publicznej. 

3. Dzisiaj od godziny 11,00 będzie na sali informatyk, który pomoże Państwu założyć 
profile zaufane. Radny będzie musiał zejść do kancelarii na parterze z hasłem i loginem  
i dokonać potwierdzenia. Zachęcałem Państwa także na poprzedniej sesji oraz drogą 
elektroniczną, niestety nie zarejestrowano więcej  profili zaufanych, skorzystamy więc  
z pomocy fachowców. Dodam, że działania wynikają z prowadzonego przez Urząd 
projektu „Zintegrowany System Informacyjny Miast”. Aby przybliżyć zalety zakładania 
profili zaufanych, przekazałem Państwu dzisiaj informację przygotowaną przez Wydział 
Informatyki. 

4. Zobowiązany jestem także złożyć informacje na temat oświadczeń majątkowych radnych. 
Zgodnie z ustawą do 30 października należy złożyć informację o osobach, które nie 
złożyły oświadczeń majątkowych lub zrobiły to po terminie oraz nieprawidłowościach  
w oświadczeniach wraz z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły błędne 
oświadczenia. Do przewodniczącego rady w ustawowym terminie wpłynęły wszystkie 
oświadczenia składane w związku z rozpoczęciem kadencji oraz za 2014 r. tj. 24 
oświadczenia, oświadczenie przewodniczącego zostało złożone wojewodzie. 
Oświadczenia są opublikowane w BIP. 15 maja br. wojewoda stwierdził, że  
w oświadczeniu przewodniczącego rady nie stwierdzono nieprawidłowości. Urzędy 
dwukrotnie analizowały oświadczenia, przy czym druga analiza była w oparciu o PIT za 
2014 r. Naczelnik II US pismem z 24.08.br. stwierdził nieprawidłowości  
w oświadczeniach radnych: I. Michałek, B. Jóżwiaka, J. Scheuring – Wielgus, które 
polegały na nie wykazaniu gruntów w części A 2.4, na których są domy. W oświadczeniu 
radnego J. Beszczyńskiego wskazano nieprawidłowo udział w nieruchomości, nie podano 
jej wartości i nie wykazano wartości działek stanowiących drogę dojazdową.  
Naczelni I US pismem z 5.10.br. poinformował o analizie oświadczeń radnych zgodnie  
w właściwością terytorialną, stwierdzając nieprawidłowości u radnego W. Klabuna. 
Radny nie wskazał dochodów ze zbycia papierów wartościowych i nie załączył kopii 
zeznania w związku ze zbyciem papierów.  
Wszystkie uchybienia zostały skorygowane i przekazano do urzędów skarbowych. 
 

IV. Informacje Prezydenta Miasta:  

p. M. Zaleski – zgodnie z § 27 ust. 5 statutu Gminy Miasta Toruń przedstawił informacje 
dotyczące zdarzeń ważnych dla miasta, które miały miejsce od ostatniego posiedzenia rady 
miasta: 



 3

ŚWIĘTA, UROCZYSTOŚCI 

27 września br. obchodziliśmy Dzień Polskiego Państwa Podziemnego. 
W uroczystościach z tej okazji: odsłonięcie tablic upamiętniających płk. dr. Leona Stehla oraz 
gen. Zygmunta Gilewicza (przy budynku Wojskowej Specjalistycznej Przychodni 
Lekarskiej), złożenie kwiatów pod obeliskiem „Komendantom Okręgu Pomorskiego ZWZ 
AK”, msza św. w Kościele Garnizonowym, uroczysty apel patriotyczny na Rynku 
Nowomiejskim, przemarsz i apel poległych pod pomnikiem Ku Czci Żołnierzy Wyklętych, 
wzięli udział przedstawiciel władz miasta. 

30 września br. obchodziliśmy Dzień Służby Celnej. 

2 października br. jubileusz 25-lecia obchodziła Firma CPP Toruń-Pacyfik. 
W uroczystościach z tej okazji, zorganizowanych w Hotelu „Bulwar”, wzięli udział 
przedstawiciele władz miasta. 

11 października br. odbyły się w Toruniu Diecezjalne Obchody XV Dnia Papieskiego. 
W uroczystej Mszy św. w Kościele św. Ducha, przemarszu i złożeniu kwiatów pod 
pomnikiem św. Jana Pawła II wzięli udział przedstawiciele władz miasta. 
 
14 października br. w Dworze Artusa odbyły się miejskie obchody Dnia Edukacji 
Narodowej. Podczas uroczystości wręczone zostały nagrody Prezydenta Miasta (finansowe 
dla najlepszych pedagogów oraz statuetki „Sowy” dla  firm wspierających oświatę). 
W uhonorowaniu zasług dla toruńskiej oświaty oraz działalność społeczną, Pani Urszula 
Polak, wieloletnia radna Torunia, odznaczona została medalem Prezydenta Miasta Torunia 
THORUINIUM.  

We wrześniu i październiku br.  jubileusze świętowały toruńskie szkoły: 
- 26 września br. jubileusz 60-lecia powstania Zespołu Szkół Samochodowych, 
- 2 października br.  jubileusz 70-lecia powstania Szkoły Podstawowej nr 10 (ZS nr 7), 
- 17 października br. jubileusz 70-lecia powstania Zespołu Szkół Inżynierii Środowiska. 

Inauguracje roku akademickiego 2015/2016: 

- 28 września br. - Toruński Uniwersytet Trzeciego Wieku,- 30 września br. - Wyższa 
Szkoła Filologii Hebrajskiej, 

- 1 października br. - Uniwersytet Mikołaja Kopernika, 

- 2 października br. - Wydział Techniczny Wyższej Szkoły Gospodarki w Bydgoszczy, 

- 3 października br. - Toruńska Wyższa Szkoła Przedsiębiorczości, 

- 4 października br. - Kolegium Jagiellońskie Toruńska Szkoła Wyższa, 

- 5 października br. - Wyższa Szkoła Bankowa, 

- 16 października br. - Wyższa Szkoła Kultury Społecznej i Medialnej. 
 
19 października br. Toru ń uczcił 31. rocznicę śmierci ks. Jerzego Popiełuszki 
w przeddzień rocznicy odbyła się uroczysta Msza św. w kościele Wniebowzięcia 
Najświętszej Marii Panny oraz uroczystości pod pomnikiem błogosławionego na placu 
Rapackiego. Wrocznicę tragicznych zdarzeń przedstawiciele władze miasta złożyli kwiaty 
pod pomnikiem ks. Jerzego Popiełuszki. 
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28 października br. odbyły się uroczystości upamiętniaj ące 76. rocznicę pierwszych 
straceń na Barbarce. W Miejscu Pamięci Narodowej na Barbarce, odbyła się z tej okazji 
Msza Św. oraz uroczystość patriotyczna, w której wzięli udział przedstawiciele władz miasta. 

WYDARZENIA  
 
Wydarzenia kulturalne (wybrane): 

- 2 października br. Międzynarodowy Dzień Muzyki w Dworze Artusa, koncert TOS, 
wręczenie wyróżnień, 

- 3-10 października br., w Teatrze „Baj Pomorski”,  XXII Międzynarodowy Festiwal 
Teatrów Lalek „Spotkania”, 

- od 7 października br. (do 22 listopada br.) trwa Forte Artus Fesival, którego tegoroczna 
edycja połączona jest z obchodami jubileuszu 20-lecia Centrum Kultury Dwór Artusa, 

- 16 października br.  w Ratuszu Staromiejskim otwarta została wystawa"Nauka – Sztuka – 
Edukacja. 140 lat działalności Towarzystwa Naukowego w Toruniu", którą przygotowało 
Muzeum Okręgowe (wystawę można oglądać do 14 lutego 2016 r.), 
- 17 października br., XVIII Międzynarodowy Konkurs Twórczości Plastycznej Dzieci  
i Młodzieży „Zawsze zielono, zawsze niebiesko” - wystawa podsumowująca projekt  
w Galerii i Ośrodku Plastycznej Twórczości Dziecka(potrwa do  5 grudnia br.),  

- 18 października br. V Festiwal Cichej Muzyki w Ratusz Staromiejski, 

- 18 - 25 października br. 13. Międzynarodowy Festiwal Filmowy „Tofifest”, 

- 22 października br.w Auli UMK Koncert galowy w ramach Festiwalu „Pejzaż bez Ciebie” 
poświęcony pamięci Marka Grechuty. 

 
Wydarzenia sportowe i turystyczne (wybrane): 

- 3 października br. na Motoarenie- FST Toruń FIM Speedway Grand Prix of Poland oraz 
uroczystość 50-lecia działalności Jana Ząbika dla toruńskiego żużla, 

- 3 października br. na hali sportowo-widowiskowej - V Festiwal Sportu i Zdrowia, 
- 6 października br. na hali sportowo-widowiskowej- turniej tenisa stołowego – Superliga 
oraz Europejska Liga Mistrzów, 

- 10-11 października br. na hali sportowo-widowiskowej - Międzynarodowy Turniej 
Bokserski im. Zygmunta Krygiera, 

- 11 października br. na hali sportowo-widowiskowej - mecz inaugurujące ligę koszyków 
męskiej (Polski Cukier Toruń – PGE Turów Zgorzelec), 
- 17-18 października br. na Motoarenie- 9 i 10 runda zawodów DriftMasters Grand Prix, 

- 25 października br. XXXIII Maraton Toruński. 

Inne wydarzenia (wybrane): 

1)konferencje: 
- 30 września – 2 października br - XXIV Ogólnopolska Konferencja "Rola Ośrodka Pomocy 
Społecznej i Zespołu Interdyscyplinarnego w realizacji zadań ustawy o przeciwdziałaniu 
przemocy w rodzinie", 

- 7-9 października br. - XI Konferencja Naukowo Techniczna „Zieleń Miejska naturalne 
bogactwo Miasta”, 
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2) konkursy: 

- 9 października br. zakończenie konkursu„Toruń Ogrodem”(wręczenie nagród w Ratuszu 
Staromiejskim), 

- 12 października br. zakończenie konkursu „Toruń w kwiatach” (wręczenie nagród  
w Ratuszu Staromiejskim), 

3)imprezy targowe (wszystkie w CT Park) 

- 26-27 września br. Toruńskie Targi Nieruchomości, 

- 10-11 października br. Targi Motoryzacyjne „MOTO-TOR”, 

- 22-23 października br. Targi Konserwatorskie „KONSERWACJE”, 

 
4)przez cały październik trwała w Toruniu doroczna kampania poświęcona profilaktyce 
uzależnień. Tegoroczna edycja upłynęła pod hasłem "Październik 2015 – w gotyckich murów 
cieniu mówimy STOP uzależnieniu". Imprezą inauguracyjną kampanii (3 października br.) 
był rajd turystyczny i piknik na Błoniach Nadwiślańskich. 

NAGRODY, WYRÓŻNIENIA  

Sala koncertowo-kongresowa na Jordankach znalazła się w gronie 25 najlepszych 
polskich realizacji budowlanych ostatniego ćwierćwiecza.  

Od 17 września br. (do 22 listopada br.)  w Centrum Sztuki Współczesnej trwa wystawa 
Przełom / Architektura w Polsce po 1989 roku, na której prezentowanych jest 25 makiet 
przedstawiających najlepsze polskie realizacje budowlane ostatniego ćwierćwiecza, wśród 
nich - Centrum Kulturalno-Kongresowego Jordanki. 

Muzeum Toruńskiego Piernika wygrało plebiscyt, organizowany przez Kujawsko-
Pomorską Organizację Turystyczną,  na Najlepszy Produkt Turystyczny Regionu. 
W tym roku konkurs odbył się już po raz trzynasty. Jury oceniało zgłoszone produkty  
z punktu widzenia ich turystycznej atrakcyjności, wykorzystania innowacyjnych rozwiązań  
i nowoczesnych technologii, umiejscowienia obiektu na mapie turystycznej regionu, a także 
wpływu na rozwój infrastruktury turystycznej.  

Projekt „Rozbudowa Toruńskiego Parku Technologicznego”(inwestycja realizowana 
przez TARR) znalazł się wśród czterech finałowych przedsięwzięć wyróżnionych  
w kategorii „Inteligentny wzrost gospodarczy RegioStars 2015”.  
Nagrody przyznano 13 października br. w Brukseli.Toruń był jedynym przedstawicielem 
naszego kraju, który znalazł się w gronie finalistów konkursu, wybranych w oparciu  
o cztery najważniejsze kryteria: innowacyjność, wpływ na gospodarkę i społeczeństwo, 
zgodność z zasadami zrównoważonego rozwoju oraz współpracę partnerską. 

Toruńska Straż Miejska otrzymała certyfikat w rządowym Programie certyfikacji  
i standaryzacji straży miejskich Ministerstwa Spraw Wewnętrznych. 
Program standaryzacji ma na celu podniesienie jakości i ujednolicenie działania jednostek, 
pomoc w wypracowaniu „dobrych praktyk” oraz poprawę wizerunku straży.Certyfikatem 
honorowane są straże, które spełniły podstawowe i obligatoryjne wymagania standardu, na 
okres 2 lat.   

KOMUNIKACJA SPOŁECZNA 
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28 października br. w Dworze Artusa odbyło się XII Toruńskie Forum Organizacji 
Pozarządowych. 
Doroczne spotkanie organizacji trzeciego sektora działających w mieście, w  tym roku 
poświęcone było czterem tematom: źródła finansowania projektów realizowanych przez 
NGO, współpraca sektora pozarządowego z biznesem, sieciowanie organizacji 
pozarządowych oraz nowoczesne media w promocji projektów prowadzonych przez 
NGO.  
 
INNE INFORMACJE 

Wraz z rozpoczęciem nowego roku akademickiego ruszył miejski program „Mieszkanie 
dla absolwenta”. 2 października br. pierwsze mieszkania trafiły do 5 najlepszych 
absolwentów toruńskich uczelni. W tegorocznej edycji programu udział więzło 19 
absolwentów uczelni wyższych. Wymagania formalne spełniło 14 uczestników, spośród 
których komisja konkursowa wyłoniła pięciu laureatów.  

Konsulat Honorowy Republiki Słowenii w Toruniu ma od 22 października br. nową 
siedzibę. Placówka zajęła najwyższe piętro zabytkowego budynku przy ul. Podmurnej 60.  
W tym samym obiekcie swoje siedziby mają też: Konsulat Honorowy Republiki Mołdawii 
oraz Towarzystwo Miłośników Torunia.  

27 października br. miał miejsce wypadek na budowie Centrum Kulturalno-
Kongresowego Jordanki. Podczas montażu jednej z platform transportowych doszło do jej 
przechylenia.  
W trakcie prac montażowych uległ uszkodzeniu mechanizm platformy oraz fragment podłogi. 
Dwie osoby doznały obrażeń, jedna z nich przebywa w szpitalu, a druga po badaniach 
opuściła szpital. Na miejscu zdarzenia właściwe służby podjęły czynności wyjaśniające 
przyczyny wypadku. Na budowie nadal trwają prace.  

p. M. Zaleski – poinformował o wydarzeniach, które odbędą się do sesji 19 listopada 2015 r. 
 
1. W niedzielę, 1 listopada w dzień Wszystkich Świętych w godzinach od 9.00 do 15.00 po 

raz 13. Urząd Miasta i Towarzystwo Miłośników Torunia organizują kwestę na cmentarzu 
św. Jerzego, z której dochód jest przeznaczony na renowację zabytkowych nagrobków. W 
tym roku postanowiono, wspólnie z ToMiTo oraz Instytutem Zabytkoznawstwa 
i Konserwatorstwa UMK przeznaczyć zebrane środki na odrestaurowanie nagrobka 
Adolfa Legiejko (1880-1953), działacz społecznego i niepodległościowy Kresów 
Wschodnich, sędziego Sądem Okręgowego w Wilnie, który po II wojnie światowej, jako 
repatriant osiadł w Toruniu. 

W ubiegłym roku zebrano 15.740,66 zł na renowację nagrobków Fritza i Konrada Raapke, 
ojca i syna znanej rodziny toruńskich przemysłowców z przełomu XIX i XX (cel zbiórki 
ze względu na wielkość nagrobka także w 2012, 2013 i 2014) oraz nagrobka prof. Stefana 
Srebrnego – hellenisty, ewangelika, profesora Uniwersytetu Stefana Batorego, a następnie 
UMK. 

2. W sobotę 7 listopada o godzinie 10.30 w Sali Mieszczańskiej Ratusza Staromiejskiego po 
raz 21. odbędą się Colloquia Torunensia - wspólne przedsięwzięcie Miasta, Kurii 
Diecezjalnej Toruńskiej, Uniwersytetu Mikołaja Kopernika i Towarzystwa Naukowego. 
Temat debaty to: „Spór o media w Polsce” 
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W panelu dyskusyjnym wezmą udział: prof. Wiesław Godzic (medioznawcza), ojciec 
Paweł Gużyński (dominikanin), red. Małgorzata Łaszcz (TVN), red. Janina Paradowska 
(publicysta „Polityki”), prof. Andrzej Szahaj (filozof kultury i polityki). 

3. Program obchodów 97. rocznicy odzyskania niepodległości w dniu 11 listopada (środa), 
przedstawia się następująco: 

11.40 – złożenie kwiatów pod pomnikiem gen. Józefa Hallera, 

12.00 - uroczysta msza św. w intencji Ojczyzny w Kościele Garnizonowym, 

13.00 - przemarsz ulicami Starego Miasta pod pomnik Marszałka Józefa Piłsudskiego, 

13.30 - uroczystość patriotyczna pod pomnikiem Marszałka Józefa Piłsudskiego na pl. 
Rapackiego. 

18.00  koncert uświetniający obchody: „The Wall Show” w Auli Uniwersytetu Mikołaja 
Kopernika - widowisko muzyczne, którego podstawę będzie stanowiła muzyka z płyty 
„The Wall” wydanej w 1979 roku przez brytyjski zespołu rockowy Pink Floyd. 

4. W czwartek, 12 listopada o godzinie 9.30 w Collegium Humanisticum UMK przy ul. 
Bojarskiego 9 rozpocznie się I Kongres historyków konspiracji niepodległościowej, 
organizowany przez Fundację Generał Elżbiety Zawackiej, która w trakcie obrad 
Kongresu obchodzić będzie jubileusz 25-lecia działalności. Kongres potrwa to piątku, 13 
listopada. 

5. Również w czwartek, 12 listopada o godzinie 11.45 nastąpi otwarcie Dworca Głównego 
po remoncie. Zapraszam Państwa Radnych do przejazdu na Dworzec najpierw tramwajem 
Swing – odjazd o godzinie 10.48 z węzła przesiadkowego przy alei Solidarności na 
Dworzec Miasto, a następnie pociągiem - odjazd z Dworca Miasto o godzinie 11.20. 
Podczas oficjalnego otwarcia Dworca Głównego nastąpi odsłonięcie tablicy 
upamiętniającej przyjazd profesorów Uniwersytetu Stefana Batorego z Wilna do Torunia 
w 1945 roku. 

6. W piątek, 13 listopada o godzinie 15.00 parom małżeńskim zostaną wręczone medale 
Prezydenta Rzeczypospolitej za długoletnie pożycie małżeńskie. 

7. Trwa 8. edycja Forte Artus Festiwal. W programie Festiwalu zaplanowane są spotkania z 
artystami, warsztaty, koncerty i spektakle. Festiwal zakończy się w niedzielę, 22 listopada 
w Dworze Artusa. 

Informacja kadrowa 

Na dyrektora CSW został wyłoniony w drodze konkursu p. Wacław Kuczma. Absolwent 
Wydziału Malarstwa i Grafiki Państwowej Wyższej Szkole Sztuk Plastycznych w Gdańsku. 
Szef instytucji podobnych do CSW, od 2002 r. prowadzi galerię miejską BWA w Bydgoszczy 
i ma duże doświadczenie w kierowaniu instytucją. Sam jest artystą i problematyka sztuki 
współczesnej od strony realizatorskiej nie jest u obca. Posiada doświadczenie w zakresie 
wystaw, sztuki efemerycznej, jest performersem. Od kilkunastu lat jest wykładowcą najpierw 
w uczelni poznańskiej, a obecnie prowadzi zajęcia z zakresu dotyczącego strony estetycznej 
w architekturze na UTP. Był odznaczany i wyróżniany m. in. przez wojewodę. Spodziewany 
termin objęcia funkcji to ostatnie dni br. lub początek przyszłego. 
 
Przedstawienie informacji na temat oświadczeń majątkowych pracowników 
Urzędu Miasta Torunia. 
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Analizie poddano 264 oświadczenia. Oświadczenie prezydenta analizowała wojewoda. Co do 
zasady oświadczenia zostały złożone poprawnie. Jedna osoba nie złożyła oświadczenia, czyli 
były dyrektor CSW P. Łubowski. Przepisy prawa nie przewidują konsekwencji za nie 
złożenie oświadczenia. Informacje zawarte w oświadczeniach nie budziły wątpliwości. 
Przeprowadzono analizę porównawczą kolejnych oświadczeń w celu sprawdzenia zwiększeń 
majątku nieadekwatnie do dochodów – nie stwierdzono takich przypadków.  
Były drobne uchybienia, jak nie wykazanie działek pod domami mieszkalnymi, nie określenie 
właściwości poszczególnych składników majątku małżonków, nie wykazanie nieruchomości 
rolnych mimo wskazania adresu, nie wskazanie banków, które udzieliły kredytów.   
 
V. Przyjęcie porządku obrad: 

p. M. Czyżniewski – poprosił o wprowadzenie do porządku sesji jako pkt 30 druku nr 234, 
jako pkt. 31 i 32 druków nr 227 i 228. 

GŁOSOWANIE:  

Zmiana porządku obrad. Wynik głosowania: 16 – 0 – 0. Zmiana została przyj ęta. 

p. M. Cichowicz – poprosił o 10 min. przerwy dla klubu Czas Mieszkańców. 

p. M. Czyżniewski – ogłosił przerwę. 

Po przerwie. 

VI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów położonych przy ulicy Szosa Bydgoska - „Park Handlowy” 
w Toruniu – DRUK NR 196 – I i II CZYTANIE.  

p. A. Stasiak – przedstawiła projekt uchwały, omawiając zakres projektu planu i potrzebę 
jego sporządzenia, a także przedstawiając zgodność przyjętych rozwiązań z ustaleniami 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Torunia. Rada 
Miasta Torunia, uchwalając plan, zgodność tę potwierdza. 
Jednocześnie poinformowała, że zgodnie z ustawą, rada miasta rozstrzyga o sposobie 
rozpatrzenia uwag złożonych do projektu, nieuwzględnionych przez Prezydenta. 
Poinformowała, że do projektu planu wpłynęły uwagi – zał. nr 2 do projektu uchwały. 
 
Opinie: 
 
KRSMiGP – zał. nr 1. 

I czytanie 

Pytania: 

p. M. Cichowicz – zapytał, dlaczego w tym miejscu jest rezygnacja z parkingów 
wielopoziomowych ? 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że nie ma rezygnacji z takich parkingów, bo zmiana planu 
polega m. in. na tym, że projekt usunął obowiązek takich parkingów. W planie jest zapis, że 
parkingi mogą być kształtowane dowolnie. Poprzedni plan nakładał obowiązek parkingów 
wielopoziomowych i sposób realizacji widać w terenie. Przez 10 lat nic nie pojawiło się na 
tym obszarze. Inwestorzy uważają, że taki obowiązek z punktu widzenia biznesowego jest 
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niemożliwy do realizacji. obowiązek został zniesiony i wprowadzono w planie dowolny 
sposób kształtowania parkingów.   

Dyskusji nie było. 

II czytanie 

Pytań nie było. 

Dyskusja: 

p. M. Cichowicz – wskazał, że w Toruniu nie brakuje miejsc, gdzie można kupować 
produkty. Czy brakuje sklepów wielkopowierzchniowych ? Tu pewnie głosy rozłożyłyby się. 
GMT nagle przystępuje do realizacji planu, który pokazuje rzeczy sensowne z punktu 
widzenia przestrzennego, pokazany jest nowy przebieg ulic i połączenia z trasą średnicową. 
To daje szansę na efektywne zagospodarowanie terenu. Wycofanie się i nie pozostawienie 
fragmentu, który nakłada obowiązek budowania parkingów wielopoziomowych jest ukłonem 
w stronę inwestora, żeby ułatwić mu pozyskanie potencjalnych najemców i obniżyć koszt 
wykonania inwestycji.  
GMT powinna wskazywać sensowne rozwiązania, a nim jest jakiś udział parkingów 
wielopoziomowych w obiektach wielkopowierzchniowych. 

GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 196. Wynik głosowania: 17 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 160/15). 

VII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Stawki – Andersa”, dla terenów położonych w rejonie ulic: Gen. W. 
Andersa, M. Sinorackiej, M. Tokarzewskiego - Karaszewicza i Szuwarów w Toruniu – 
DRUK NR 216 – I i II CZYTANIE.  
 
p. A. Stasiak – przedstawiła projekt uchwały, omawiając zakres projektu planu i potrzebę 
jego sporządzenia, a także przedstawiając zgodność przyjętych rozwiązań z ustaleniami 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Torunia. Rada 
Miasta Torunia, uchwalając plan, zgodność tę potwierdza. 
Jednocześnie poinformowała, że zgodnie z ustawą, rada miasta rozstrzyga o sposobie 
rozpatrzenia uwag złożonych do projektu, nieuwzględnionych przez Prezydenta. 
Poinformowała, że do projektu planu wpłynęły uwagi – zał. nr 2 do projektu uchwały. 
 
Opinie: 
 
KRSMiGP – zał. nr 2. 

I czytanie 

Pytań i dyskusji nie było. 

II czytanie 

Pytań nie było. 

Dyskusja: 
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p. M. Cichowicz – wskazał, że jest ogromny obszar wzdłuż ulicy, która powstała dawno 
temu. W 2001 r. został sporządzony plan dla tego obszaru i nie był on zagospodarowany.  
W planach droga – ul. Andersa jest przeznaczona jako droga główna.  
Przystąpienie do planu powoduje, że zachowując drogę główną, stara się stworzyć warunki do 
zagospodarowania dużych obszarów na Stawkach.  
Z dawnych planów wynikało, że ul. Andersa ma być dwujezdniowa, ale to było wówczas, gdy 
nie było trasy poligonowej, gdzie nie wiadomo było, że będzie rozbudowywana droga do 
parametrów szybkiego ruchu. W związku z tym wydaje się mało prawdopodobne, żeby była 
konieczność rozbudowy ulicy do dwóch jezdni. Może warto było przy pracach nad planem  
i Studium zmienić charakter tej drogi na drogę zbiorczą, gdzie nie byłoby problemu zjazdów 
na poszczególne posesje .   
 
p. D. Zając – podziękowała w imieniu mieszkańców, bo tym planem ich oczekiwania są 
załatwione. Nie jest tak, jak mówił przedmówca, że jest nadmiar zjazdów.  

GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 216. Wynik głosowania: 17 – 0 – 2. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 161/15). 
 
VIII. Rozpatrzenie projektów uchwał:  

– w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Torunia na lata 2015-
2040 – DRUK NR 212; 

– zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na rok 2015 – DRUK NR 213 – I i II 
CZYTANIE.  

p. M. Flisykowska - Kacprowicz –  przedstawiła projekty uchwał. 
 
Opinie: 
 
KOSiT – zał. nr 3, 7. 

KGK,ISiG – zał. nr 4, 8. 

KPSiZ oraz KiP – zał. nr 5, 9. 

KBiOŚ – zał. nr 6, 10. 

I i II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 212. Wynik głosowania: 14 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 162/15). 
 
Uchwała według druku nr 213. Wynik głosowania: 14 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 163/15). 
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IX. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia planu 
potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na rok 2015 – DRUK NR 
217. 
 
p. J. Bochenek –  przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KOSiT – zał. nr 11. 

Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 217. Wynik głosowania: 18 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 164/15). 
 
X. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad 
wnoszenia wkładów pieniężnych przez GMT do spółki CKK Jordanki Spółka z o.o. z 
przeznaczeniem na podwyższenie kapitału zakładowego oraz wyrażenia zgody na 
ustanowienie zabezpieczeń – DRUK NR 194. 
 
p. E. Kossakowska –  przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KB– zał. nr 12. 

Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 194. Wynik głosowania: 17 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 165/15). 
 
XI. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnienia od 
podatku od nieruchomości w zakresie branż chronionych, zanikających i preferowanych 
– DRUK NR 146 - II CZYTANIE.  
 
p. M. Skowrońska –  przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KB – zał. nr 13. 
 
II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  
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Uchwała według druku nr 146. Wynik głosowania: 15 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 166/15). 

XII. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnienia od 
podatku od nieruchomości – DRUK NR 147 - II CZYTANIE.  
 
p. M. Skowrońska –  przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KB– zał. nr 14. 
 
II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 147. Wynik głosowania: 16 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 167/15). 

XIII. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnienia od 
podatku od nieruchomości nowych inwestycji na terenie Gminy Miasta Toruń w ramach 
pomocy de minimis – DRUK NR 148 - II CZYTANIE. 
 
p. M. Skowrońska –  przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KB – zał. nr 15. 
 
II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 148. Wynik głosowania: 15 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 168/15). 

XIV. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnienia od 
podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis na tworzenie nowych miejsc 
pracy – DRUK NR 149 - II CZYTANIE.  
 
p. M. Skowrońska –  przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KB– zał. nr 16. 
 
II czytanie 
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Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 149. Wynik głosowania: 15 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 169/15). 

XV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę w sprawie 
zwolnienia od podatku od nieruchomości gruntów, budynków i budowli związanych z 
funkcjonowaniem placów zabaw dla dzieci, sportowych boisk i stadionów oraz basenów 
kąpielowych odkrytych udostępnionych do użytku publicznego  – DRUK NR 150 - II 
CZYTANIE.  
 
p. M. Skowrońska –  przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KB– zał. nr 17. 
 
II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 150. Wynik głosowania: 16 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 170/15). 

XVI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości – DRUK NR 197 - II CZYTANIE.  
 
p. M. Skowrońska –  przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinie: 

KB – zał. nr 18. 
 
II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 197. Wynik głosowania: 15 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 171/15). 
 
XVII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych – DRUK NR 198 - II CZYTANIE.  
 
p. M. Skowrońska –  przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinie: 
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KB – zał. nr 19. 
 
II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 198. Wynik głosowania: 16 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 172/15). 
 
XVIII. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniaj ącej uchwałę w sprawie zarządzenia 
poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia 
wynagrodzenia za inkaso - DRUK NR 218 – I i II CZYTANIE.  
 
p. M. Skowrońska –  przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinie: 

KB – zał. nr 20. 
 
I i II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 218. Wynik głosowania: 16 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 173/15). 
 
XIX. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad 
ustalania i poboru oraz terminów płatności i wysokości stawek opłaty targowej oraz w 
sprawie wprowadzenia zakazu handlu okrężnego na terenie miasta Torunia – DRUK 
NR 222 - I i II CZYTANIE.  
 
p. K. Kisielewski – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinie: 

KGK,ISiG – zał. nr 21. 

I czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
II czytanie 
 
Pytania: 
 
p. M. Olszta – Bloch – zapytała, czy jest możliwość, aby przedsiębiorcy mogli korzystać  
z możliwości wystawiania się przed lokalami cały rok ?  
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p. K. Kisielewski – odpowiedział, że na taki pomysł wpadli restauratorzy, ale podczas 
spotkania nie mówili, żeby to było cały rok. Mówili, że są zadowoleni z letnich ogródków. 
Nie było mowy o całorocznej sprzedaży.  
 
Dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 222. Wynik głosowania: 18 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 174/15). 
 
XX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Miasta 
Toruń z organizacjami pozarządowymi w 2016 r. - DRUK NR 221. 
 
p. P. Piotrowicz – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinie: 

KGK,ISiG – zał. nr 22. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 221. Wynik głosowania: 17 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 175/15). 
 
XXI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie 
pojazdów z dróg i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na parkingach 
strzeżonych oraz kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia a 
następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu, obowiązujących w 2016 r. - DRUK NR 215 
– I i II CZYTANIE.  
 
p. M. Kowallek – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinie: 

KGK,ISiG – zał. nr 23. 
 
I i II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 215. Wynik głosowania: 17 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 176/15). 
 
XXII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej Gminy Miasta Toruń na lata 2015-2020” - DRUK NR 214. 
 
p. M. Kowallek – przedstawił projekt uchwały z autopoprawką. 
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p. G. Cieślik  – firma Consus Carbon Ingenering – przedstawiła prezentację. 
 
Opinie: 

KGK,ISiG – zał. nr 24. 
 
Pytania: 
 
p. M. Cichowicz – zapytał, po co z punktu widzenia miasta został przygotowany dokument ? 
Ile kosztował ? W jaki sposób był dofinansowany przez UE ? W jaki sposób będzie 
przekładał się na miejskie inwestycje ?  
wskazał, że do 24.09.br. można było zgłaszać uwagi. Stwierdził, że nie przypomina sobie, 
żeby była jakaś komisja i można było zgłaszać uwagi. Dokument strategiczny powinien być 
obradowany. Komisja opiniowała projekt, ale nie zgłaszała uwag. Z ustawy samorządowej 
wynika, że dokumenty strategiczne uchwala rada miasta,  a nie tylko zatwierdza.  
 
p. M. Kowallek – odpowiedział, że celem dokumentu, oprócz realizacji polityki 
wyznaczonych dokumentem z Kioto, przyjętym pakietem energetycznym przez UE, jest 
redukcja CO2, redukcja zużycia energii elektrycznej, a także wykorzystanie w działalności 
energetycznej OZE. 
Koszty projektu ok. 72 tys. zł, dofinansowanie 85%. Komisja na posiedzeniu mogła wnieść 
uwagi, bo to był czas i miejsce.  
Jest też protokół z konsultacji społecznych. Podczas nich nie przyszła żadna osoba, 3 uwagi 
wpłynęły drogą elektroniczną. 
 
Dyskusja: 
 
p. M. Cichowicz – wskazał, że na Konwencie Seniorów sugerował, żeby plan obradować na 
następnej sesji. Była informacja od z-cy prezydenta Z. Rasielewskiego, że nie ma takiej 
możliwości. chodziło o to, żeby rada miasta mogła wnieść uwagi. Procedura obradowania nie 
została do końca dotrzymana.  
Opracowanie programu nie wiele kosztowało, a dokument jest niezbędny, żeby można było 
aplikować o środki zewnętrzne w kolejnej perspektywie finansowej.  
Dokument zostanie przyjęty, ale czy zostanie wykorzystany? To jest wątpliwość. Gdyby 
zrobiono dokument, żeby dowiedzieć się, które inwestycje będą najbardziej efektywne pod 
kątem ograniczenia emisji, to dokument miałby sens.  
Wątpliwości nie budzi przyjęcie dokumentu, ale stopień jego wykorzystania. Gdyby ten 
dokument zrobiono po to, by dowiedzieć się, które inwestycje będą najbardziej efektywne 
pod kątem ograniczenia emisji, to dokument miałby sens.  
Wskazał 3 inwestycje: trasa wschodnia – kontynuacja przebiegu DK 91 w granicach miasta, 
połączenie z drogą S 10 z mostem Piłsudskiego, drogi wojewódzkie. Na te inwestycje jest 
planowane 1 mld 177 mln zł. Jaki będzie efekt ekologiczny ? Będzie redukcja zużycia energii 
w MWh na wysokości 5220, redukcja CO2 w pewnej jednostce na poziomie 1340 jednostek. 
Po drugiej stronie jest rozbudowa dróg rowerowych. Okazuje się, że wydając 15 mln zł na 
drogi rowerowe zostanie uzyskany efekt 1190 jednostek ograniczenia CO2 i 1800 MWh 
ograniczenie energii.   
Dokument ten pokazuje, gdzie i jakie inwestycje robić i angażować pieniądze. Inwestycje 
oceniane są przez płynność i długość jazdy, łatwość dojazdu do pracy itd. Teraz można 
patrzeć na efektywność energetyczną w skali pieniędzy. Np. przy trasie wschodniej dla 
uzyskania redukcji CO2 trzeba wydać 1, 272 mln zł, a na drogę rowerową wydawane jest 100 
razy mniej dla uzyskania tego samego efektu. Jeśli dokument ma być ważny, to musi być 
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elementem dyskusji nt. realizacji inwestycji w przyszłości. Należy rozważyć, czy rada miasta 
ma możliwość wnoszenia uwag do dokumentu, bo dokument był opiniowany przez komisję, 
co nie daje możliwości uchwalenia uchwały. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 214 z autopoprawką. Wynik głosowania: 14 – 0 – 2. Uchwała 
została podjęta (uchwała nr 177/15). 
 
XXIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia MPO Spółka z o.o. w 
Toruniu zadań własnych GMT z zakresu prowadzenia gospodarki odpadami 
komunalnymi, w tym odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych - DRUK NR 
224. 
 
p. M. Kowallek – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinie: 

KGK,ISiG – zał. nr 25. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 224. Wynik głosowania: 15 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 178/15). 
 
XXIV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży lub oddania w użytkowanie 
wieczyste nieruchomości położonych w Toruniu przy ul. Rypińskiej 68 i Golubskiej 17 - 
DRUK NR 210. 
 
XXV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 2 
położonego przy ul. Wybickiego 9 Toruniu - DRUK NR 205. 
 
XXVI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości pomiędzy 
Gminą Miasta Toruń a Gminą Wielka Nieszawka - DRUK NR 202. 
 
p. W. Krawiec – przedstawił projekty uchwał. 
 
Opinie: 

KGK,ISiG – zał. nr 26, 27, 28. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 210. Wynik głosowania: 17 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 179/15). 
 
Uchwała według druku nr 205. Wynik głosowania: 17 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 180/15). 
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Uchwała według druku nr 202. Wynik głosowania: 17 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 181/15). 
 
XXVII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie bonifikat od ceny sprzedaży przez 
GMT na rzecz najemców lokalu mieszkalnego nr 8 położonego przy ul. Hurynowicz 8, 
lokalu mieszkalnego nr 3 położonego przy ul. Hurynowicz 10 oraz lokalu mieszkalnego 
nr 1 położonego przy ul. Hurynowicz 16 w Toruniu - DRUK NR 203. 
 
p. W. Krawiec – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinie: 

KGK,ISiG – zał. nr 29. 
 
Pytania: 
 
p. M. Cichowicz – zapytał, czy można zapoznać się z wyglądem i lokalizacją mieszkań ? Czy 
jest realizowana spójna polityka, że GMT pozbywa się wszystkich mieszkań, które są 
komunalne ? 
 
p. W. Krawiec – pokazał wersję papierową. Uchwała RMT precyzuje dokładnie zbycie lokali 
mieszkalnych w nieruchomościach, które zostały wybudowane w latach 1993-2003. Powyżej 
2004 r. nie ma zgody na zbywanie lokali mieszkalnych. Generalnie bonifikaty przy sprzedaży 
lokali wynoszą 85%. Mogą być zwiększone do 90% jeśli tworzy się grupa, a jeśli są 
kombatanci to nawet do 95%. W tym przypadku bonifikata jest indywidualna. Jeśli 
wybudowanie kosztowało w tym przypadku ok. 1.4 tys./m2 to taka kwota musi wrócić do 
gminy. W tym przypadku bonifikata jest na poziomie 60-65%. To są budynki przy ul. Szosa 
Chełmińska na wysokości ul. Bartkiewiczówny. 
 
Dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 203. Wynik głosowania: 14 – 0 – 3. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 182/15). 
 
XXVIII. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniaj ącej uchwałę w sprawie ustalenia 
liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5% alkoholu 
(z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży oraz zasad 
usytuowania miejsc sprzedaży napojów alkoholowych na terenie miasta Torunia – 
DRUK NR 211 – I CZYTANIE.  
 
p. M. Czyżniewski – przedstawił projekt uchwały. 
 
I czytanie 
 
Pytań nie było. 
 
Dyskusja: 
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p. M. Cichowicz – przypomniał, ze była doraźna komisja RMT powołana w celu 
opracowania projektu zmian w uchwale. Komisja poświęciła prawie 5 godzin. Dla 
wypracowania stanowiska, które mówiło, że ma być o 50 punktów więcej. Tymczasem z-ca 
prezydenta A. Rakowicz, który zdaniem Czasu Mieszkańców niezgodnie z prawem był 
członkiem komisji, co będzie niebawem rozstrzygał sąd wojewódzki,  nie  miał czasu, by 
wziąć udział w głosowaniu, gdy była głosowana propozycja 50 punktów. Przed poprzednią 
sesją w trybie pilnym została zwołana komisja, żeby zmienić propozycję. W efekcie tego 
powstała spójna koncepcja sprzedaży alkoholu. Okoliczności powstania były dziwne, ale 
takie rzeczy dzieją się w Toruniu.  
 
p. M. Czyżniewski – skierował druk do II czytania. 
 
p. J. Kowalski – poprosił o przerwę dla klubu radnych PiS. 
 
p. M. Czyżniewski – ogłosił przerwę. 
 
Po przerwie. 
 
XXIX. Rozpatrzenie projektu oświadczenia w sprawie zaopiniowania wniosku Polskich 
Kasyn sp. z o.o. w Warszawie dotyczącego lokalizacji kasyna gry - DRUK NR 204. 
 
p. M. Czyżniewski – przedstawił projekt oświadczenia. 
 
Pytania: 
 
p. M. Jakubaszek – zapytał, czy są jakieś ograniczenia wynikające z mpzp związane  
z prowadzeniem działalności we wskazanej lokalizacji?  
 
p. M. Czyżniewski – odczytał, że z opinii prezydenta wynika, że wskazana lokalizacja nie 
budzi zastrzeżeń, ponieważ nie ma w pobliżu obiektów, dla których taka działalność mogłaby 
mieć negatywny wpływ. 
 
p. M. Jakubaszek – wskazał, że to nie jest odpowiedź na pytanie, bo to stwierdzenie 
pewnych okoliczności. 
 
Dyskusja: 
 
p. M. Jakubaszek – wskazał, że zanim powstanie kasyno trzeba wziąć pod uwagę 
ograniczenia wynikające z mpzp. Nie ma definicji legalnej w prawie słowa „lokalizacja”. To 
nie tylko adres, ale wskazanie jakiś innych elementów związanych z prowadzeniem kasyna. 
W tamtym miejscu znajdują się obiekty sportowo-rekreacyjne. Wnioskodawca powinien 
wskazać, czy kasyno ma być prowadzone w bezpośrednim sąsiedztwie basenu, czy na 
którymś z pięter. Poinformował, że klub radnych PiS będzie głosował przeciwko. 
 
GŁOSOWANIE:  

Oświadczenie wg druku nr 204. Wynik głosowania: 6 – 6 – 4. Obwieszczenie nie zostało 
podjęte.  
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XXX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nawiązania współpracy z organizacją 
pozarządową ubiegającą się o pomoc na wsparcie przygotowawcze na tworzenie 
Lokalnej Strategii Rozwoju – DRUK NR 234. 
 
p. P. Piotrowicz – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 234. Wynik głosowania: 14 – 0 – 2. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 183/15). 
 
XXXI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 7 września 
2015r. na Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Toruniu – DRUK NR 227. 
 
p. J. Beszczyński – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 234. Wynik głosowania: 13 – 0 – 2. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 184/15). 
 
XXXII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 15 
września 2015r. na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Toruniu – DRUK NR 228. 
 
p. J. Beszczyński – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 228. Wynik głosowania: 13 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 185/15). 
 
XXXIII.  Interpelacje, zapytania i wnioski (zgodnie z § 36 Regulaminu Rady Miasta 
Torunia). 

1. Interpelacje: nie było. 

2. Zapytania:   

radny M. Cichowicz – zapytał, co się stało z firmą odpowiadającą za zieleń na trasie 
wschodniej ? Od lipca nikt nie przyłożył kosy do chwastów. Za chwilę dumne łuki nad Wisła 
zostaną przykryte chwastami.   

Odpowiedź nie została udzielona przez prezydenta miasta. 

3. Wnioski:  

a) radna M. Olszta - Bloch – 3 wnioski, 
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b) radna D. Zając – 2 wnioski, 

c) radny M. Jakubaszek – 3 wnioski, 

d) radny M. Cichowicz – 1 wniosek (do przewodniczącego rady miasta). 

 
XXXIV. Informacje:  

Prezydenta, Prezydenta, inne: nie było. 

XXVI. Zako ńczenie sesji. 

p. M. Czyżniewski – zakończył XVI sesję Rady Miasta Torunia. 
 
Protokół sporządził             Przewodniczący 
/-/ Piotr Pyrek                                Rady Miasta Torunia    

/-/ Marcin Czyżniewski 
         

   


